
 

Jednání pracovní skupiny / regionálního kolegia pro cestovní ruch je organizováno v rámci projektu Jihomoravského 

kraje „Zajištění činnosti Regionální stálé konference pro území Jihomoravského kraje IV“, který je spolufinancován 

z Operačního programu Technická pomoc 2014–2020. 

ZÁPIS  

14. jednání pracovní skupiny / regionálního kolegia pro cestovní ruch  

(PS CR) 

 

Termín zasedání: 11.10.2023, 14:00–16:00 hod. 

Místo zasedání: Online prostřednictvím aplikace TEAMS 

Body jednání: 1. Úvod 

2. Plánované dotační programy v oblasti cestovního ruchu a cyklistiky 

3. Přehled aktivit Centrály cestovního ruchu jižní Moravy 

4. Přehled aktivit DMO 

5. Představení Koncepce rozvoje cyklistiky v Jihomoravském kraji na 

období 2024–2030 

6. Různé 

Účastníci: Martina Grůzová Centrála cestovního ruchu jižní Moravy 

Ivana Lukášková Odbor regionálního rozvoje, Jihomoravský kraj 

Martin Vild Letiště Brno, a.s. 

Petra Dolíhalová Biskupství brněnské 

Dagmar Šnajdarová Národní památkový ústav 

Zdeňka Sotulářová Asociace turistických informačních center ČR 

Zuzana Mičkalová Magistrát města Brna 

Marina Sedláková Asociace průvodců ČR 

Petr Maliňák Veletrhy Brno 

Eva Oubělická Zámek Slavkov u Brna 

Martin Šauer Masarykova univerzita 

Beatrice Vojtková Asociace hotelů a restaurací ČR 

Irena Navrkalová ZnojmoRegion, z.s. 

Linda Jelínková Magistrát města Brna 

Zdeněk Šmýd Turistická asociace Slovácko 

Marcela Koňáková Turistická oblast Pálava 

Petra Krylová DMO Moravský kras a okolí, z.s. 

Pavel Fišer Odbor regionálního rozvoje, Jihomoravský kraj 

Vojtěch Kubík Odbor regionálního rozvoje, Jihomoravský kraj 

Lucie Bravencová Odbor regionálního rozvoje, Jihomoravský kraj 

BOD Č. 1 

ÚVOD 

Ve 14:00 přivítala Lucie Bravencová a Martina Grůzová účastníky pracovní skupiny a přiblížily 

členům body programu.  
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BOD Č. 2 

PLÁNOVANÉ DOTAČNÍ PROGRAMY V OBLASTI CESTOVNÍHO RUCHU 

A CYKLISTIKY 

Bod přednesli vedoucí oddělení cestovního ruchu, Ivana Lukášková, a vedoucí oddělení 

strategického rozvoje, Pavel Fišer. 

Pavel Fišer představil Dotační program Podpora rozvoje cyklistiky a cyklistické dopravy a Dotační 

program Podpora udržování čistoty cyklistických komunikací a úpravy běžeckých lyžařských tratí na 

rok 2024 a seznámil zúčastněné s novinkami v pravidlech oproti minulému roku – podpora výstavby 

pumptracků.  

Ivana Lukášková představila Dotační program Podpora činnosti destinačních organizací 

v turistických oblastech v roce 2024–2025 a Dotační program Rozvoj turistické infrastruktury 2024 

a seznámil zúčastněné s novinkami v pravidlech dotačních programů. Zástupce Masarykovy 

univerzity, Martin Šauer, vznesl kritiku na nevhodně zvolené hodnocení TIC, kdy se hodnotí pouze 

kvalita v jednom dni prostřednictvím mystery shoppingu. Ivana Lukášková vysvětlila, že kvalitativní 

indikátory pro hodnocení TIC je velmi těžké zvolit a tato metoda se jeví jako nejvhodnější vzhledem 

k rozmanitosti aktivit, které jsou součástí tohoto hodnocení. 

Bližší informace o dotačních programech se nachází v příloze v prezentaci, kde jsou uvedeny 

i kontaktní údaje na administrátory těchto dotačních programů. 

BOD Č. 3 

PŘEHLED AKTIVIT CENTRÁLY CESTOVNÍHO RUCHU JIŽNÍ MORAVY  

Bod přednesla garantka pracovní skupiny a ředitelka Centrály cestovního ruchu jižní Moravy 

(CCRJM), Martina Grůzová. Prezentovala aktivity, novinky a akce organizované CCRJM. Zástupci 

DMO reagovali velmi pozitivně na Festivaly plné chutí zvláště díky zvoleným místům konání 

a doporučily v podobných akcích pokračovat. Dále prezentovala novinku „Mojakarta“ určenou pro 

turisty, kteří se v kraji zdrží alespoň 2 noci, jako slevová karta do partnerských institucí. Martin Šauer, 

se dotázal, jestli karta bude sbírat data o chování turistů. Odpověď byla pozitivní, karta zároveň bude 

zvýhodňovat dny, kdy je návštěvnost institucí nižší. Dále Martina Grůzová představila novinky v NPP 

CR a společně s DMO vyjádřily nespokojenost s komunikací s MMR. 

Bližší informace o aktivitách Centrály cestovního ruchu jižní Moravy se nachází v příloze 

v prezentaci. 

 

BOD Č. 4 

PŘEHLED AKTIVIT DMO 

Zástupce DMO Moravský kras a okolí, Petra Krylová, představila novinky z území. Turistickou 

sezónu hodnotila kladně, nedošlo k propadu návštěvnosti. Zároveň zdůraznila trend pozdějšího 

rezervování ubytování, tudíž je pro ně těžké sledovat a předvídat obsazenost na delší časové 

období. Dále představila novou turistickou kartu „KRÁSná karta“, která rovněž funguje jako slevová 

karta do partnerských institucí. Karta bude fungovat do 31. 10. poté plánují dělat vyhodnocení. 

V závěru seznámila účastníky s činnostmi DMO – účast na veletrzích cestovního ruchu, propagační 

videa a letáky, tvorba jazykových mutací letáků, sběratelské magnety ad. 

Zástupce DMO Brněnsko, Linda Jelínková, uvedla, že hodnocení turistické sezóny představí na 

valné hromadě. Dále představila marketingové akce DMO a činnosti – online kampaně, roadshow, 
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inovace turistických produktů, vzdělávací kurzy. Dále prezentovala bližší informace o průzkumech 

návštěvnosti.  

Zástupce DMO Turistická asociace Slovácko, Zdeněk Šmýd, uvedl, že turistickou sezónu hodnotí 

neutrálně, hlavním trendem byly menší útraty turistů, ale naopak preference kvalitnějšího ubytování. 

Představil činnosti DMO – účast na konferencích cestovního ruchu, organizace průvodcovských akcí 

pro různé provozovny, rozšíření členů mezi partnerskými institucemi. Dále uvedl informaci o nově 

vytvořené dopadové studii Baťova kanálu. Vznesl poznatek od návštěvníků, kteří využívají tzv. trhací 

mapy, ale více se zaměřují na mapy menších území s bližšími informacemi o památkách. 

Zástupce DMO ZnojmoRegion, Irena Navrkalová, zdůraznila trend ve změně struktury výdajů turistů 

– důraz na kvalitní ubytování a gastro oproti zážitkovým aktivitám. Dále představila nové činnosti 

DMO – vydávání map s větším detailem do území, více zaměřené na cykloturistiku, organizace akce 

Hudba na vinicích a vydávání turistických novin. Seznámila účastníky se způsobem oslovení 

polského a slovenského trhu prostřednictvím tzv. tripu – příjezd zástupců cestovních kanceláří ze 

zahraničí, kteří kladli důraz na propagaci „neobjevených turistických cílů“ v blízkosti UNESCO 

památek. Dále seznámila účastníky s vlastní turistickou kartou pro Znojemsko, která funguje jako 

benefitní karta, a vyhodnocení využívání tvořili studenti. 

Zástupce DMO Turistická oblast Pálava, Marcela Koňáková, informovala účastníky o získání 

certifikátu na provozování DMO, momentálně zahrnuje cca 30 obcí a postupně rozvíjejí organizační 

strukturu. Návštěvnost území byla lehce zvýšena v rámci využívání ubytovacích zařízení. Dále 

seznámila účastníky s připravovanými akcemi – oslava sv. Martina, nový Dům přírody v Dolních 

Věstonicích (květen 2024). 

 

BOD Č. 5 

PŘEDSTAVENÍ KONCEPCE ROZVOJE CYKLISTIKY V JIHOMORAVSKÉM KRAJI NA 

OBDOBÍ 2024–2030 

Bod přednesl zástupce oddělení strategického rozvoje odboru regionálního rozvoje, Vojtěch Kubík. 

Seznámil účastníky s postupem tvorby Koncepce rozvoje cyklistiky v Jihomoravském kraji na období 

2024–2030, stručně přiblížil výsledky dotazníkového šetření v území o stavu rozvoje cyklistiky. 

Zároveň účastníky pozval na společné setkání se zástupci DMO, které proběhne na konci října nebo 

v průběhu listopadu, na kterém budou blíže seznámeni s výstupy z této Koncepce. O způsobu 

jednání budou brzy informováni. 

 

Jednání bylo ukončeno v 16:00. 

 

PŘÍLOHY: 

 

Příloha č. 1: Prezentace ze 14. jednání PS CR 

 

 

 

  


